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Overview

The vital first steps into learning happen in the Early Years. The Early Years
Foundation Stage comprises Pre-Nursery, Nursery and Reception.

Pre-Nursery is the academic year in which a pupil turns three years of age,
Nursery is the academic year in which a child turns four, and Reception is the
academic year in which the pupil turns five.

The curriculum in Pre-Nursery, Nursery and Reception is based on the Early
Years Foundation Stage Profile in England, with our children therefore working
towards the Early Learning Goals by the end of their Reception year.

Ethos and Aims

Shrewsbury International School Phnom Penh provides an ambitious, holistic
education underpinned by Shrewsbury’s distinctive ethos of ‘Floreat’.

We are dedicated to providing an exceptional early education, with your child at
the very centre of the learning. We tailor all teaching to the needs and interests
of each individual, enabling each child to truly flourish, within a carefully created
and inspiring learning environment.

At Shrewsbury International School Phnom Penh, the children work towards the
Early Learning Goals of the British curriculum. In our Cambodian context, we
also take into account the local language, culture and traditions, and these help
to shape our curriculum offer for the children.
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Access to a wide range of local trips and visits are also important for our Early
Years children to access an exceptional, broad curriculum that sets them on the
path to flourishing both at school, and in wider life.

Curriculum Areas

In the Early Years, learning is based upon the three Prime Areas of Learning:
Communication and Language, Personal, Social and Emotional Development, and
Physical Development. On top of this basis is also layered the four Specific Areas
of Learning, which are Literacy, Mathematics, Understanding the World, and
Expressive Arts and Design.

In all subjects, our expert, qualified teachers are free to select and utilise texts
or textbooks which suit the needs of the cohort and the curriculum context;
there are no texts or textbooks which constitute the curriculum in any area.

The way in which children interact with the world around them and become
successful early learners is via the ‘Characteristics of Effective Learning’, which
are Playing and Exploring, Active Learning, and Creating and Thinking Critically.
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The curriculum is delivered via a mixture of child-led, play-based learning and
teacher-led sessions across the curriculum, including those delivered by subject
specialists in Physical Education, Swimming, Music, Mandarin and Khmer. Across
the curriculum, the children in the Early Years work towards the Early Learning
Goals (ELGs), as detailed below.

The Early Learning Goals

The Early Learning Goals are the expected level of development for children at
the end of their Reception year. Pupils work towards the attainment of these
seventeen goals throughout their time in the Early Years. Children will learn to
do the following:

Communication and Language
ELG 1: Listening, Attention and Understanding

5



• Listen attentively and respond to what they hear with relevant
questions, comments and actions when being read to, and during whole
class discussions and small group interactions.
• Make comments about what they have heard and ask questions to
clarify their understanding.
• Hold conversation when engaged in back-and-forth exchanges with their
teacher and peers.

ELG 2: Listening, Attention and Understanding
• Participate in small group, class and one-to-one discussions, offering
their own ideas, using recently introduced vocabulary.
• Offer explanations for why things might happen, making use of recently
introduced vocabulary from stories, non-fiction, rhymes and poems when
appropriate.
• Express their ideas and feelings about their experiences using full
sentences, including use of past, present, and future tenses and making
use of conjunctions, with modelling and support from their teacher.

Personal, Social and Emotional Development
ELG 3: Self-Regulation
• Show an understanding of their own feelings and those of others, and
begin to regulate their behaviour accordingly.
• Set and work towards simple goals, being able to wait for what they
want and control their immediate impulses when appropriate.
• Give focused attention to what the teacher says, responding
appropriately even when engaged in an activity, and show an ability to
follow instructions involving several ideas or actions.

ELG 4: Managing Self
• Be confident to try new activities and show independence, resilience and
perseverance in the face of challenge.
• Explain the reasons for rules, know right from wrong and try to behave
accordingly.
• Manage their own basic hygiene and personal needs, including dressing,
going to the toilet, and understanding the importance of healthy food
choices.

ELG 5: Building Relationships
• Work and play cooperatively and take turns with others.
• Form positive attachments to adults and friendships with peers.
• Show sensitivity to their own and to others’ needs.
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Physical Development
ELG 6: Gross Motor Skills
• Negotiate space and obstacles safely, with consideration for themselves
and others.
• Demonstrate strength, balance and coordination when playing.
• Move energetically, such as running, jumping, dancing, hopping,
skipping and climbing.

Swimming is a key element of the curriculum and supports physical development

ELG 7: Fine Motor Skills
• Hold a pencil effectively in preparation for fluent writing – using the
tripod grip in almost all cases.
• Use a range of small tools, including scissors, paint brushes and cutlery.
• Begin to show accuracy and care when drawing.

Literacy
ELG 8: Comprehension
• Demonstrate understanding of what has been read to them by retelling
stories and narratives using their own words and recently introduced
vocabulary.
• Anticipate key events in stories.
• Use and understand recently introduced vocabulary during discussions
about stories, non-fiction, rhymes and poems, and during role-play.

ELG 9: Word Reading
• Say a sound for each letter in the alphabet and at least 10 digraphs.
• Read words consistent with their phonic knowledge by sound-blending.
• Read aloud simple sentences and books that are consistent with their
phonic knowledge, including some common exception words.
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Children develop English language proficiency through many activities

ELG 10: Writing
• Write recognisable letters, most of which are correctly formed.
• Spell words by identifying sounds in them and representing the sounds
with a letter or letters.
• Write simple phrases and sentences that can be read by others.

Mathematics
ELG 11: Number
• Have a deep understanding of numbers 1 to 10, including the
composition of each number.
• Subitise (recognise quantities without counting) up to 5.
• Automatically recall (without reference to rhymes, counting or other
aids) number bonds up to 5 (including subtraction facts) and some
number bonds to 10, including double facts.

ELG 12: Numerical Patterns
• Verbally count beyond 20, recognising the pattern of the counting
system.
• Compare quantities up to 10 in different contexts, recognising when one
quantity is greater than, less than or the same as the other quantity.
• Explore and represent patterns within numbers up to 10, including evens
and odds, double facts and how quantities can be distributed equally.

Understanding the World
ELG 13: Past and Present
• Talk about the lives of the people around them and their roles in society.
• Know some similarities and differences between things in the past and
now, drawing on their experiences and what has been read in class.
• Understand the past through settings, characters and events
encountered in books read in class, and storytelling.
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ELG 14: People, Culture and Communities
• Describe their immediate environment using knowledge from
observation, discussion, stories, non-fiction texts, and maps.
• Know some similarities and differences between different religious and
cultural communities in the UK and Cambodia, drawing on their
experiences and what has been read in class.
• Explain some similarities and differences between life in the UK and in
Cambodia, and life in other countries, drawing on knowledge from stories,
non-fiction texts and, when appropriate, maps.

Celebrating host country culture: Khmer New Year

ELG 15: The Natural World
• Explore the natural world around them, making observations and
drawing pictures of animals and plants.
• Know some similarities and differences between the natural world
around them and contrasting environments, drawing on their experiences
and what has been read in class.
• Understand some important processes and changes in the natural world
around them, including the seasons and changing states of matter.

Expressive Arts and Design
ELG 16: Creating with Materials
• Safely use and explore a variety of materials, tools and techniques,
experimenting with colour, design, texture, form, and function.
• Share their creations, explaining the process they have used.
• Make use of props and materials when role playing characters in
narratives and stories.
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STEAM education starts early at Shrewsbury International School Phnom Penh

ELG 17: Being Imaginative and Expressive
• Invent, adapt and recount narratives and stories with peers and their
teacher.
• Sing a range of well-known nursery rhymes and songs.
• Perform songs, rhymes, poems and stories with others, and when
appropriate, try to move in time with music.

A Typical Day in Early Years

In the Early Years, the children arrive at school between 7:30am and 8:00am.
Their parents or guardians will bring them to their classroom. The children will
then self-register, put their belongings away independently, and then begin their
endeavours in child-led learning in the Early Years environment. Later in the
morning, the class will go to a Specialist lesson such as Physical Education,
Swimming, or Music, which will be taught by a Specialist Teacher.

At 10:30am, the Reception children will have a Phonics lesson. At 11:00am, it is
lunch time for the children. They will eat a hot and nutritious lunch in the Dining
Room with their friends and teachers. At 11:20am, the children will have
lunchtime playtime.

Learning recommences at 12:00pm. The children might have language lessons
in Khmer and Mandarin from our Specialist Language Teachers, or will resume
work on a project either individually, or with a group of their peers. There will
always be extended time for child-led learning, before a class carpet or circle
time at 2:30pm. This will focus on something important for the class, such as a
local celebration, a topic of Personal, Social and Emotional Development, or
shared storytelling.
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At 2:50pm, the teacher and children will draw their day to a close. The Early
Years children are then collected from their classrooms by their parents and
guardians for hometime at 3:00pm.

Example Weekly Timetable

8:05 9:30 10:30 11:00 12:00 12:30 1:00 2:30

Mon Child-Led Learning PE Phonics Lunch Khmer Chinese Child-Led Learning Circle Time

Tues Child-Led Learning Swimming Library Lunch Child-Led Learning Circle Time

Weds Child-Led Learning Phonics Lunch Child-Led Learning Circle Time

Thurs Child-Led Learning Story Lunch Child-Led Learning Circle Time

Fri Child-Led Learning Phonics Lunch Music Child-Led Learning Circle Time

Reporting and Feedback

Shrewsbury International School Phnom Penh will formally report on each child’s
progress three times a year.

In the Early Years, this will be done by the use of the Focus Week Cycle. During
each Focus Week, observations from the teachers will be collected into an
individualised report, which will uniquely and accurately reflect each child’s
learning across the Early Years curriculum. Parents will also be invited to
contribute to each of their child’s Focus Weeks, prior to Focus Week feedback
being collected at school. After each Focus Week, parents will be invited into
school to meet with their child’s class teacher, to discuss their child’s report and
progress, and the areas of focus for their child’s learning going forward.

Supporting at Home

At Shrewsbury International School Phnom Penh, we ask that if ever you are
considering acquiring a tutor outside of school for your child, that you discuss
this with your child’s class teacher first. The children have an active, full day at
school, facilitated by teachers who are experts in their field. It is therefore
absolutely not necessary to seek out an additional tutor for your child in order
for them to reach their full potential across the Early Years curriculum at
Shrewsbury.

In the Early Years, no homework is set, but we ask that parents and guardians
read with their child at home, as often as possible. Library books can be
borrowed from school each week, and we ask that you send your child’s current
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Library book back to school each week, so that your child can bring a new one
home. Fostering a lifelong love of reading, whilst increasing children’s early
word-reading and reading comprehension skills, are the focuses here. If parents
or guardians have any questions about reading at home, or indeed any other
topic, please either speak to, or email, your child’s Class Teacher in the first
instance.

Foundation Stage Outcomes

At the end of the Early Years Foundation Stage at Shrewsbury International
School Phnom Penh, the children will have met the Early Learning Goals, as
outlined in this document, to the best of their ability. Pupils will not ‘pass’ or ‘fail’
the Foundation Stage, but will be prepared for life in Key Stage 1 and beyond.
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幼儿教育

课程指南
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课程概况

幼儿期是学习之旅的重要起步阶段。幼儿基础阶段包括小班、中班和大班。

小班是指2-3岁的学年班，中班是指3-4岁的学年班，而大班是4-5岁的学年班。

小班、中班和大班的课程均以英国幼儿基础阶段教程为基础，因此，我们的孩子在大班结束时

可实现预定的幼儿教育成长目标。

课程理念和目标

什鲁斯伯里（金边）国际学校以什鲁斯伯里独特的 "Floreat "框架为基础，坚决贯彻落实“全
人”教育。

我们致力于提供卓越的早期教育，让您的孩子成为学习的中心。我们根据每个人的需求和兴

趣来调整教学内容，让每个孩子都能在精心营造的启发式学习环境中真正地茁壮成长。

15



在什鲁斯伯里（金边）国际学校，孩子们努力实现英国国家课程的幼教学习目标。在柬埔寨，

我们还考虑了当地的语言、文化和传统，这些都有助于我们为孩子们提供更为合适的课程。

参加当地的各种旅行和参观活动对于我们的幼儿班学童来说也很重要，他们能因此接触到独

特而广泛的课程，从而走上在学校和更广阔的生活中蓬勃发展的道路。

课程范围

幼儿教育的学习以三个主要学习领域为基础： 沟通与语言，个人、社会和情感发展，以及身体

发育。在此基础上，还包括四个特定学习领域，即识字/读写能力、数学、认识世界和表现艺术

与设计。

在所有科目中，我们的专业、合格教师可自由选择和使用适合学生需要、符合课程背景的课

文或教科书，任何课文或教科书都服从于“因材施教”的宗旨。

儿童通过 "有效学习的特征 "与周围的世界互动，并成为成功的早期学习者，这些特征是：玩

乐中探索、主动学习、创造和批判性思考。
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在整个课程设置中，既有以儿童为主导的游戏式学习，也有以教师为主导的专业课学习，包括

由体育、游泳、音乐、普通话和高棉语方面的学科专家讲授的课程。在整个课程中，幼儿班的

孩子们将可实现幼儿教育学习目标（ELGs），详情如下。

早期教育目标

幼儿教育学习目标是儿童在大班结束时的预期发展水平。学生在幼儿园阶段将努力实现这十

七个目标。孩子们将学会做以下事情：

沟通和语言

学习目标 1：倾听、注意和理解

•专心倾听，并在朗读、全班讨论和小组互动时，以相关的问题、评论和行动回应所听

到的内容。

• 对所听到的内容发表评论，并提出问题以澄清他们的理解。

• 在与老师和同学的来回交流中维持对话。

学习目标 2：倾听、注意和理解

• 参与小组、班级和一对一讨论，使用最近介绍的词汇提出自己的观点。

• 对事情发生的原因做出解释，并在适当的时候使用最近从故事、儿歌、诗歌和非小说

类读物中引入的词汇。

• 在老师的示范和帮助下，用完整的句子表达自己对所经历的事件的想法和感受，包

括使用过去、现在和将来时态，并使用连接词。

个人、社会和情感发展

学习目标 3：自律

• 理解自己和他人的感受，并开始相应地规范自己的行为。

• 设定并努力实现简单的目标，能够等待自己想要的东西，并在适当的时候控制自己

的直接冲动。

• 集中注意力听老师讲课，即使在活动中也能做出适当的反应，并能听从涉及多个想

法或行动的指令。
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学习目标 4：自我管理

• 有信心尝试新的活动，并在面对挑战时表现出独立性、应变能力和毅力。

• 解释制定规则的原因，明辨是非，努力做到言行一致。

• 管理自己的基本卫生和个人需求，包括穿衣、上厕所和了解选择健康食物的重要性。

学习目标 5：建立关系

• 与他人协调工作和玩耍，并轮流与他人合作。

• 与成人建立积极的依恋关系，与同伴建立友谊。

• 对自己和他人的需求表现出敏感性。

体能发展

学习目标 6：大运动技能

• 考虑到自己和他人，安全地处理空间和障碍物。

• 在游戏中展示力量、平衡和协调。

• 充满活力地运动，如跑、跳、舞、蹦、跳和爬等。

游泳是课程的重要组成部分，有助于孩子们的身体发育
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学习目标 7：精细动作技能

• 有效握笔，为流畅书写做好准备——几乎在所有情况下都可正确握笔。

• 使用各种小型工具，包括剪刀、画笔和餐具。

• 开始在绘画时表现出准确性和细心。

读写能力

学习目标 8：理解

• 使用自己的语言和新近引入的词汇复述故事和叙述，以展示对所读内容的理解。

• 预见故事中的关键事件。

• 在讨论故事、儿歌、诗歌和非虚构文本角色扮演时，使用并理解最近介绍的词汇。

学习目标 9：词语阅读

• 说出字母表中每个字母的读音以及至少 10 个双音字母的读音。

• 通过音素混合法读出与其语音知识相符的单词。

• 朗读与其语音知识相符的简单句子和书籍，包括一些常见的例外单词。

儿童通过多种知识活动提高英语语言能力
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学习目标 10：写作

• 书写可识别的字母，其中大部分字母的拼写都是正确的。

• 通过辨别单词的读音并用一个或多个字母表示读音来拼读单词。

• 书写简单的短语和句子，以便他人阅读。

数学

学习目标 11：数字

• 深刻理解 1 到 10 的数字，包括每个数字的组成。

• 认数（不用数数就能辨认数量），从0到5 。

• 自动回忆（无需儿歌、数数或其他辅助工具）5 以内的数字键（包括减法事实）和 10
以内的一些数字键，包括双数事实。

学习目标 12：数字规律

• 口述 20 个以上的数数，认识数数系统的模式。

• 在不同情境中比较 10 以内的数量，识别一个数量大于、小于或等于另一个数量。

• 探索并表示 10 以内数字的模式，包括偶数和几率、双重事实以及数量如何平均分

配。

认识世界

学习目标 13：过去与现在

• 谈论周围人的生活及其在社会中的角色。

• 根据自己的经验和课堂阅读，了解过去和现在事物的一些异同。

• 通过在课堂上阅读的书籍中遇到的环境、人物和事件，以及讲故事来了解过去。

学习目标 14：人、文化与社区

• 利用观察、讨论、故事、非虚构文本和地图中的知识描述他们周围的环境。

20



• 根据自己的经历和课堂阅读内容，了解英国和柬埔寨不同宗教和文化社区之间的异

同。

• 利用故事、非小说类文本中的知识，并酌情利用地图，解释英国、柬埔寨的生活与其

他国家的生活之间的一些异同。

庆祝东道国文化： 高棉新年

学习目标 15：自然世界

• 探索周围的自然世界，观察并绘制动物和植物图片。

• 根据自己的经验和课堂阅读，了解周围自然世界和对比环境之间的一些异同。

• 了解周围自然世界的一些重要过程和变化，包括季节和物质状态的变化。

表现性艺术与设计

学习目标 16：利用材料进行创作

• 安全使用和探索各种材料、工具和技术，尝试色彩、设计、纹理、形式和功能。

• 分享他们的创作，解释他们使用的过程。

• 利用道具和材料扮演叙述和故事中的角色。
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什鲁斯伯里（金边）国际学校提前开始 STEAM 教育，STEAM意为“科学、技术、工程、艺术和数学”

学习目标 17：富有想象力和表现力

• 与同伴和老师一起发明、改编和复述叙事和故事。

• 演唱一系列耳熟能详的童谣和歌曲。

• 与他人一起表演歌曲、儿歌、诗歌和故事，并在适当的时候尝试随音乐一起律动。

幼儿班的典型一天

在幼儿园，孩子们早上 7:30 至 8:00 之间到校。他们的父母或监护人会把他们带到教室。然

后，孩子们将进行自我登记，独立放好自己的物品，然后开始在早教环境中进行儿童主导的学

习。上午晚些时候，班级将上体育课、游泳课或音乐课等专业课，这些课程由专家教师授课。

上午 10:30，学前班的孩子们将上一堂语音课。上午 11:00 是孩子们的午餐时间。他们将

在餐厅与朋友和老师们一起享用热腾腾的营养午餐。上午 11:20，孩子们将进行午间游戏。

中午 12:00 重新开始学习。孩子们可能要上高棉语和普通话的语言课（课程由我们的专业语

言教师授课），或者继续单独或与同伴一起完成某个项目。在下午 2:30 的班级团体时间之前

，总是会有延长的儿童自主学习时间。这段时间主要是做对班级有重要意义的事情，如当地的

庆祝活动、个人、社会和情感发展教育或共同讲故事。

下午 2:50，老师和孩子们将结束一天的工作。下午 3:00 家长和监护人从学校接孩子们回

家。
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每周课程表示例

8:05 9:30 10:30 11:00 12:00 12:30 1:00 2:30

周一 儿童主导型学习 体育课 语音课 午餐 柬语课 中文课 儿童主导型学习 团体时间

周二 儿童主导型学习 游泳课 阅读课 午餐 儿童主导型学习 团体时间

周三 儿童主导型学习 语音课 午餐 儿童主导型学习 团体时间

周四 儿童主导型学习 故事时间 午餐 儿童主导型学习 团体时间

周五 儿童主导型学习 语音课 午餐 音乐课 儿童主导型学习 团体时间

报告与反馈

什鲁斯伯里（金边）国际学校将每年三次正式为家长们报告每个孩子的发展情况。

在幼儿基础阶段，这将通过 "重点周 "（Focus Week）周期来实现。在每个 "重点周 "（Focus
Week）期间，教师的观察结果将被收集到一份个性化报告中，该报告将独特而准确地反映每

个孩子在幼儿课程中的学习情况。在学校收集 "重点周 "（Focus Week）反馈之前，我们还将

邀请家长为孩子的每个 "重点周 "（Focus Week）献计献策。每个 "重点周 "（Focus Week）
结束后，家长将被邀请到学校与孩子的班主任会面，讨论孩子的报告和进步情况，以及孩子今

后学习的重点领域。

家庭支持

在什鲁斯伯里（金边）国际学校，如果您在考虑为您的孩子聘请校外辅导员，我们建议您先与

您孩子的班主任讨论此事。我们老师们都是各自领域的专家，可以让孩子们在学校度过活跃而

充实的一天。因此，没有必要为您的孩子寻找额外的辅导老师，他们完全可以在什鲁斯伯里的

关键阶段1课程中充分发挥其潜能。

在我们幼儿园，孩子们不会有家庭作业，但我们要求家长和监护人尽可能经常在家与孩子一

起阅读。每周可从学校图书馆借阅书籍，我们希望您每周将孩子现有的图书馆书籍送回学校，

以便让孩子将新书带回家。培养孩子对阅读的终生热爱，同时提高孩子的早期文字阅读和理解

能力，是图书馆设立的主要目的。如果家长或监护人有任何关于家庭阅读或其他方面的问题，

请第一时间与孩子的班主任联系。

幼儿基础阶段教育成果

在什鲁斯伯里（金边）国际学校幼儿基础阶段结束时，孩子们将尽其所能达到本文件中概述

的早期学习目标。学生不会在幼儿基础阶段 "及格 "或 "不及格"，但会为关键阶段1（1-2年
级）及以后的学习生活做好准备。
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�រ���ំស�ីអំពីកម�វ�ធីសិក��ក��ិត���ក់ម���យ��សិក��
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ទិដ��ពទូ�

កុ�រ�ពគឺ�ដំ�ក់�លដំបូងដ៏សំ�ន់�ក��ងដំ�ើរ����រសិក���ៀនសូ��។

ដំ�ក់�លសិក����ក��ិតមូល���នរួម�ន ���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតមូល���ន ���ក់

ម���យ��សិក��ក��ិតមធ��ម និង ���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតខ�ស់ ។

���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតបឋមគឺស���ប់សិស��នុសិស����ល�ន�យុ�ប់ពី៣���ំ។

���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតមធ��មគឺស���ប់សិក��នុសិស����ល�ន�យុ�ប់ពី៤���ំ។

���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតខ�ស់គឺស���ប់សិស��នុសិស����ល�ន�យុ�ប់ពី៥���ំ�ើង�។

កម�វ�ធីសិក��របស់���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតបឋម ���ក់ក��ិតធម��ម 
និង���ក់ក��ិតខ�ស់គឺ���ក��ើទ��ង់��ព័ន�សិក����ល�ន��ភពពី����សអង់���ស��លសិស្

�នុសិស��របស់���ើងនិងទទួល�នចំ��ះដឺងដ៏��ចះ��ចង់����ំចុង���យ��ម���យ��

ក��ិតខ�ស់របស់ពួក��។

ទស��នះវ���� និង �ល�

��អន�រ�តិ�៊�ូសប៊�រ�អីុន�ើ��សិនណលស��លភ�ំ��ញផ�ល់��រអប់រ���កប�យមហិច��

និងទូលំទូ�យ ���ម�រដឺក�ំ�យ��មសីលធម៏ពិ��សរបស់�៊�ូសប៊�រ� ‘Florear’

��ពិត�ខិតខំ��ឺង���ងក��ង�រផ�ល់�រអប់រ���ល�នលក�ណះពិ��សដល់បុ��ធី��ទី��

លញ់របស់�កអ�ក។ ក��ង�ះ��រ�ើងក៏�ន��ស���ល�រសិក��ខ�ះ��មត���វ�និមួយៗររ

បស់បុ��ធី��កអ�ក��ល�ចទទួល�ន��ររ�កច��ើន�យ��ញ��ញក��ងបរ���សសិ

ក����ល�នប��ើត�ើង�យ�ត��ុង��យ័ត�ខ�ស់និងបំផុសគំនិតសតិ���រតីដល់កុ�រ ។

���អន�រ�តិ�៊�ូសប៊�រ�ភ�ំ��ញកុ�រ��ើ�រ���ះ�រក�ល�ក��ិតម���យ��សិក��របស់��

��សអង់���ស។ 

�មួយ�����ះ��រ�ក��ងបិរ�បទ������សកម������ន��ើ�រយកចិត�ទុក�កចំ�ះ ��

វប��ធម៏ អរ�យធម៏ និង����ណីមិនផឲ��រ�លង��ច់�ត។

�ើយ��ះគឺ����កដ៏សំ�ន់មួយស���ប់កុ�រ��លសិក�����អន�រ�តិ�៊�ូសប៊�រ�ភ�ំ��ញ ។
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�ក��ងកម�វ�ធីសិក��ផង��រ��ក៏�នផ�ល់�រះសំ�ន់ស���ប់សិក��នុសិស����រចូលរួមក��

ងដំ�ើរកម��ន��ក��ងទី��ុងក��ង�លបំណងផ�ល់ចំ��ះដឹង���ពី�ក��ង�� ស���ប់កុ�រ

ឲ���ន់��យល់ដឺងអំពីពិភព�ង��� �យកំណត់ឲ��ពួក���ើរ�ើផ��វ���ះ�រក�ពរ�កច��ើន

និង�ប់�ន��រគិតទូលំទូ�យ�ក��ងជីវ�តរបស់ពួក�� ។

វ��ល�ព��វគ�សិក��

�រអប់រ�កុ�រតូចៗគឺ���ក�ើ�រសិក��សំ�ន់ៗចំនួន៣:

�រ�����័យ�ក់ទងនិង�� �រអភិវឌ��ន៏បុគ�លិកលក�ណះក��ងសង�មនិងអកប��កិរ��

និង�រអភិវឌ��ន៏�យសម���។ ���ក�ើមូល���ន��ឺះ�ៀត�ត

វ�ស័យសិក��ចំនួន៤����ង�ៀតក៏���វ�នរួមប���លគឺ អក�រកម� គណិតវ�ទ��

�រយល់ដឹងអំពីសកល�ក សិល��ះ និង�ររច� ។

ក��ងមុខវ�����ំងអស់�ក���អ�ក�����ល�នសមត��ពរបស់�ើង�នសិទ�ក��ង�រ��ើស��ស�

មុខវ����រ��ៀ�សិក���មួយ��លស័ក�សម�នឹងត���វ�ររបស់សិស��។ ���ង�មិញ

��ក៏មិន�ន�រសរ��រ�ម�នរ��ៀវ�សរ��រស���ប់សិស���ក��ងក��ិតសិក�����ក់ម

���យ���ះ���យ�រព��ម�ល�រណ៏សិក����ច��ភពអង់���សពិត���កដ ។

�ម�រ��លកុ�រ�����័យ�ក់ទង�និងពីភព�ករបស់���យទទួល�ន�គជ័យ�មរ

យះ�រសិក�� បុគ�លិកលក�ណះ���រ�ៀនសូ����កប�យ��សិទ��ព

�រ���ងយល់អំពី�រសិក���យ���ក��ើ�រ��ង(Play Based Learning)
សកម��ព���ព�����ឌិត និង�រគិត��កប�យសុទ�ិវ�និច�័យ ។
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កម�វ�ធីសិក��ររបស់�ើង���វ�នស��ិតស���ង�មរ�ៀប�រប��ៀន�យប���ល������រដឺក

�ំរបស់���

និងរ�ៀប���រ��ងរបស់កុ�រ�យ�ន����អ�ក���ំ��ម���ៀន����កម�វ�ធីសិក��រ

បស់�ើង ��ល�ង��មមុខវ����និមួយៗ តួ���ង�នដូច� អប់រ��យ កី���លទឹក

���ក់ត���ី ��ចិន និង�����រ។

�ក��ងកម�វ�ធីសិក���ំងមូលកុ�រ��រ�ក��ងម���យ��សិក��ខិតខំ��ឺង���ង�ៀនសូ��

�ើម��ីស���ច�ន��ល�សិក��ក��ិតមូល���នមួយដ៏�នស���នុពល��ល�� Early
Learning Goals (LEGs) ដូច�រ�ៀប�ប់�ងក���មដូចត�

�ល�សិក��ក��ិតមូល���ន

�ល�សិក��ក��ិតមូល���នគឺ��រសិក��មួយ��លត���វឲ���ន�រអភិវឌ��ន៏របស់កុ�រ���ង

��ញ��ញ�ចុង���ំសិក��ម���យ��ក��ិតខ�ស់របស់ពួក�� ។

�� និង�រ�����័យ�ក់ទង

ELG1: �រ���ប់ �រយកចិត�ទុក�ក់ និង�រយល់ដឺង

● ���ប់�យ�រយកចិត�ទុក�ក់ �ើយ��ើយតប�និងអ�ី��លពួក���នឮ

�រសួរសំណ�រ �រប���ញមតិ�បល់ សកម��ពកំឡ�ង��ល�ន

�រពិ�ក��ក��ង���ក់�ំងមូល និង�រសិក����ក���ុមតូចៗ។

● ��ើអ���ធិប��យ�ើងវ�ញ�អ�ី��លពួក���នឭក៏ដូច��រសួរសំណ�រ�ើម��ីប���ក់�រយ

ល់ដឹងរបស់ពួក��។
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● រក���រសន�����លចូលរួមក��ង�រ���ស់ប��រ��ន����វ�ញ�មក�មួយ���និងមិត�រួមថ្

�ក់របស់ពួក��

ELG2: �រ���ប់ �រយកចិត�ទុក�ក់ និង�រយល់ដឺង

● ចូលរួម���ុមតូចៗនិង�រពិ�ក��ពីមួយ�មួយតទល់�គី�យផ�ល់គំនិតមតិ�បល់

�ៀងៗខ��ន �យ��ើ�ក��ស័ព���ល�នប��ៀនអំពី���។

● ផ�ល់�រពន��ល់�ៀប�ប់អំពីមូល��តុអ�ីខ�ះ��ល�ចនឹង�ើត�ន�ើង

�យ��ើ�ក��ស័ព���ល�ន�ៀន��ញពី�ៀវ��ឿង �រ�ើក�ក់ស���ង

�រ�ៀន�មរយះចំ�ៀងស���ប់កុ�រ និងកំ��ព�����ក��ម�លះ��សះ។

● ប���ញពីគំនិតនិង�រម�ណ៏របស់ពួក���មបទពិ�ធន៏�យ��ើ������គ��ញ��

ញ រួមប���ល�រ��ើ���ស់���� អតីត�ល បច��ប��ន��ល និងអ�គត�ល

�យ��ើ���ស់����គ ព��ង� វគ� ��� ��ល�នគំរូនិង�រជួយ���ម���ងពី���។

�រអភិវឌ��ន៏បុគ�លិកលក�ណះ សង�មកិច� និង�រអភិវឌ��ន៏សតិ�រម�ណ៏

ELG 3:បទប���ត�ិ���ល់ខ��ន

● ប���ញ�រយល់ដឹង�មរយះ�រម�ណ៏របស់��និង��ន់មនុស��ជំុវ�ញខ��ន��

�ើយ�ប់��ើម��ប់��ង�កប��កិរ����ម�ះ។

● កំណត់ និង��ើ�រ���ះ�រក�ល� មួយ ពួក���ចរង�ំ�អ�ី��លពួក��ចង់�ន

និង��ះ��ប់��ង�រម�ណ៍របស់ពួក���ម�លះ��សះ។

● ���ត�រយកចិត�ទុក�ក់��ើអ�ី��ល�ក���អ�ក����ន���សន៏

��ើយតប�ន��ឹម���វសូម��ី����លស�ិតក��ងសកម��ព�មួយនិងប���ញពីសមត��ពក��

ង�រ��ើ�ម�រ���ំ��ល�ក់ទងនឹងគំនិតរ�សកម��ពមួយចំនួន។

ELG 4:�រ��ប់��ងខ��នឯង

● �នទំនុកចិត�ក��ង�រ�កល��ង�សកម��ពថ�ីៗ និងប���ញពីឯក�ជ���ព �ពអត់ធ�ត់

និង�រតសូ៊ក��ង�រ��ឈមមុខនឹងប���។

● ពន��ល់អំពី��តុ��ច��ប់ �រដឹងខុស���វ�ើយព���ម����ឹត��មអំ�ើល�។

● �នអ�ម័យ�មូល���ន��ឹះនិង�នត���វ�រ���ល់ខ��នបូករួមនឹង���ះ���ក�ក់�យ

ខ��នឯងនិង��ះ�បង�ន់�យខ��នឯង��ះយល់ដឹងអំពី�រះសំ�ន់��របប��រសុខ�

ព ល-ល។

�រក�ងទំ�ក់ទំនង

● �រ��ង�យ��ះ��ើ�រសហ�រ���ុម និង�រ���ស់ប��រ��ន�មួយ���និង���។

● ប��ើតទំ�ក់ទំនង�មួយមនុស��ធំ និង��ះ�កមិត��ព�មួយមិត�ភក�ិ។

● ប���ញ��ញ��រ���ន់រ�មិន��ញចិត�ចំ�ះខ��នឯងរ���ន់អ�កដ៏��។

�រអភិវឌ��ន៏�ង�យសម��� រ� �យសិក��

ELG 6: �រអភិវឌ��ន៏�ច់ដំុធំ(Gross Motor Skills)

29



● �រ��ុង��យ័ត��មួយឧបសគ��ន�យសុវត��ព�យ�រគិតគូរដល់ខ��នឯងនិ

ងអ�កដ៍��។

● ប���ញពីក���ំង�រទប់លំនឹងខ��នឯងនិង�រ��ះស��បស���ល�ង�យ�កំឡ�ង

��ល��ង។

● ��ើចល����ង����ប់ដូច��ររត់ �រ�ត �រ�ំ �រ���ះ �រ�ើង

�រ��លទឹកគឺ��តុសំ�ន់��កម�វ�ធីសិក��និង�ំ��ដល់�រអភិវឌ��ន៏�ង�យ

ELG 7: �រអភិវឌ��ន៏�ច់ដំុតូច(Fine Motor Skills)

● �ន់��������ង���ត់ជំ�ញក��ង�រសរ��រ��ល����កមួយ���រលូត�ស់ច

ល��ច់ដំុ���ប��។

● ��ើឧបករណ៏តូចៗដូច� ក���� ជក់�បពណ៏ កូន�ំបិតជ័រ ល-ល។

● �រ�ប់��ើមប���ញ�ព��ឹម���វ និង�រយកចិត�ទុក�ក់ក��ង��លគូរគំនូរ។

អក�រកម�

ELG 8: �រយល់ដឹង

● ប���ញ�យវ��រយល់ដឹងពីអ�ី��ល����ន�នដល់ពួក���យ����ន

�ៀប�ប់�ឿងនិងនិ�ន�រ�ើងវ�ញដល់ពួក��និង��ើ���ស់�ក��ស័ព���ល����

ន���ំ។

● ���ើ�ើល�ក��ង��ឹត��រណ៏ៗសំ�ន់�ក��ង�ច់�ឿង។

● �ន��ើនិង�នយល់ពី�ក��ស័ព���ល�ន���ំក��ងកំឡ�ង��លពិ�ក��អំពី�

ច់�ឿងតថ�ព ចំ�ៀង និងកំ��ព�� និងកំឡ�ង��ល�រស���ង។

ELG 9: �រ�ន�ក��

● �នអក��រនិមួយៗក��ងអក�រ��ម���ង�ច�ស់ឲ���នដប់ខ�ង់។

● �ន�ក����ល��បនិងសូរស័ព�របស់ពួក���យ�រ�នរ�យសំ��ង។

● �ន���គ�ម��និង�ៀវ����លសីុ����នឹងសូរស័ព�របស់ពួក��

រួម�ំង�ក����លប���ញប���លមួយចំនូន។
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កុ�រអភិវឌ��ន៏��អង់���ស�មរយះសកម��ព���ើន

ELG 10: �រសរ��រ

● សរ��រអក��រ��លកុ�រ�ចស���ល់�ន�យ�គ��ើន���វ�នប��ើត�ើងក��ង

ទ��ុង��ល��ឹម���វ។

● ��កបអក��វ�រុទ��យកំណត់សំ��ងពួក��និង��ើអក��រមួយឬ��ើន�ើម��ីតំ�ង

ឲ��សំ��ង។

● សរ��រ���និង���គ�ម����ល�ចឲ��សិស��ដ៏������ង�ៀត�ច�ន�ន។

គណិតវ�ទ��

ELG 11: ��ខ

● �ន�រយល់ដឹងអំពីតួ��ខ�ប់ពី១ ដល់់ ១០

រួម�ំងស��ព��តួ��ខនីមួយៗ។

● ចំ�ប់តួ��ខ�ប់ពី១ដល់៥ �យ���ន�រ�ប់���ប់�ើង។

● រ�លឹកតួ��ខ�ើងវ�ញ�យស�័យ��វត�ិ

(�យ���នឯក�រ�ងឬជំនួយ����ងៗ) ���ង�ច�ស់�ប់ដល់��ខ៥

(�យ�រ�កដកឬរ�លងតួ��ខ�មួយ) ឬក��ងជួរ��ខខ�ង់�យ�ប់ពី១ ដល់

១០។

ELG 12: លំ�ប់លំ�យ��ខ�ៀង

● �រប���ញសូរសំ��ង�យ�ប់�ប់ពី១ ដល់ ២០ ��មគំរូ����ខ�ងនិមួយៗ។

● ��ៀប�ៀប��ខ១០ខ�ង់ក��ងវត���ង��ល�នទ��ង់ខុសៗ����ើយឲ����ើស��ស�វត��មួ

យ���ើន�ង តិច�ង ឬ ��ើ���។

● ���ងរកឬវត��គំរូ�ប់ពី១ដល់១០រួម�ំង���ខគូរនិង��ខ��សនិង

រ�ៀប���រ��ក��ើ���ងមិចឲ���ន��ើ���។

�រយល់ដឹងអំពីសកល�ក
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ELG 13: អតីត�ល និង បច��ប��ន��ល

● និ�យ�ៀប�ប់ពីជីវ�តរបស់មនុស����ល�ជំុវ�ញខ��នពួក��

និងតួ�ទីរបស់ពួក���ក��ងសង�ម។

● យល់ដឹពី�ព���ៀង���និង�ពខុស���រ�ៀង�ឿង��តុ�លពីបច��ប��ន��លនិង�អតីត

�ល�យ���ក��ើបទពិ�ធន៏���ល់របស់ពួក��និង���ក��ើអ�ី��លពួក���ន

�ៀន�ក��ង���ក់។

● ���ងយល់អតីត�ល�មរយះ�រកំណត់តួអង�និង��ឹត��រណ៏��ល�នជួប��ទះ�ក��ង

�ៀវ���ល�ន�នក��ង���ក់ឬ�រនិ�ន�ឿង។

ELG 14: មនុស�� វប��ធម៍ និងសហគមន៏

● ពិពណ៌�អំពីមជ�����ន�ក់���ង��ល�ជំុវ�ញពួក���យ��ើ�រ��ះស���ត

ពិ�ក��អត�បទក��ង�ច់�ឿង��តថ�ពសង�ម និង �ក��ង��នទី។

● យល់ដឹងពី�ពខុស���និង�ព���ៀង���មួយចំនួនរ�ង សហគមន៏ �ស�

និងវប��ធម៌����ងៗ����ក��ងច��ភពអង់���សនិង�ក��ង����សកម����យ���ក�ើបទ

ពិ�ធន៏ពួក��និងអ�ី��លពួក���នសិក���ក��ង���ក់�ៀន។

● ពន��ល់ពី�ព���ៀង��� 

និង�ពខុស���មួយចំនួនរ�ងជីវ�ត�ររស់�រ�ងច��ភពអង៉���សនិង�ក��ង����សកម��

� និងជីវ�ត�ក��ង����ស����ងៗ�ៀត �យ�នអំណះអ�ង�

អត�បទក��ង�ច់�ឿង��តថ�ពសង�ម និង �ក��ង��នទី។

�រ���រព�ពិធីបុណ��ចូល���ំ���រ��ល�វប��ធម៌����ណី�តិ

ELG 15: ពិភពធម��តិ

● �រ���ងយល់ពីសម��ត�ិធម��តិ��ល�ន�ជំុវ�ញពួក���រ�ៀនស���តនិង�រគូរ

រូប�ពសត�ឬធម��តិ

● យល់ដឹងពី�ព���ៀង��� 

និង�ពខុស���រ�ងពិភពធម��តិ�ជំុវ�ញពួក��និងបរ���សផ��យ��� �យ

���ក�ើបទពិ�ធន៏ពួក��និងអ�ី��លពួក���នសិក���ក��ង���ក់�ៀន។

● ���ងយល់ពីដំ�ើរ�រនិង�រ���ស់ប��រសំ�ន់ៗមួយចំនួន�ក��ងពិភពធម��តិ�

ជំុវ�ញពួក�� រួម�ំងយល់ដឹងពីរដូវ�លនិង�រប���ប���ល��ស�តុ។
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សិល��ះ និង�ររច������ឌិត

ELG 16: �រប��ើត�មួយនិងស���រះ

● ឧបករណ៏ឬស���រះ��ល�នសុវត�ិ�ពក��ង�រ��ើ���ស់យកមក����មួយពណ៌

����ទ��ង់ ឬ�����ញ�របកគំ�ើញអ�ីមួយ។

● ��ករ���ក��រប��ើត�ើងរបស់ពួក�� និងពន��ល់ពីដំ�ើរ�រ���រ��ើ���ស់។

● ��ើ���ស់�វត����ល���នប��ើត�ើង �យយក�តួអង�មកនិ�ន��ច់�ឿង។

�រអប់រ���កម�វ�ធីសិក��STEAM�ន�ប់��ើម�ក��ង��អន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ�ភ�ំ��ញ

ELG 17: �រ���ើ���៉�និង�រប���ញមតិ

● �ព�����ឌិត�រស��ប�ម�ើយស���ប�ឿងនិ� ន�ើងវ�ញ�មួយមិត�រួម���ក់និង�

ក���អ�ក���

● ��ៀងចំ�ៀង និង�រ�ក់បទចំ�ៀងស���ប់កុ�រ��ល��ញនិយមស���ប់ពួក��។

● �រ�ៀន��ៀង �ៀនកំ�ព�� �រនិ�ន�ឿង�មួយមិត�រួម���ក់

��ម�លះ��សះនិង��បបទ���រសិក�� និងព���ម�ក់ចំ�ៀង��ម���ន�ព។

សកម��ព��ញមួយ��������ក់ម���យ��សិក��

ស���ប់ម���យ��សិក��គឺសិស��នុសិស���ំងអស់ធ�ចមកដល់��ក��ង������ង ៧ និង 

៣០�ទី��ឹក ឬ�ចក��ងច���ះ���ង៨��ឹក។

��បិ�ឬ��ព���លត���វឲ��ជូនកុ�រ��ន់បន�ប់���ក់ពួក���ៀងៗខ��ន។

កុ�រនឹង���វ�នកត់វត��ន ក៏ដូច���ើ�រទុក�ក់ស���រះសិក��របស់ពួក���យខ��នឯង

�ើយនិង�ប់��ើម���ងសិក���ៀនសូ��របស់��។

ប���ប់មក�ៀតក��ង��ល��ឹកដ��លកុ�រ�ប់��ើមសិក������ៀនពិ��សរបស់

ពួក��ដូច� ���ក់អប់រ��យសិក�� ���ក់��លទឹក

និង���ក់ត���ី��ល���វ�នប��ៀន�យ���ឯក��សរបស់ពួក��។

����ង១០និង៣០�ទី កុ�រ���ក់ម���យ��សិក��ក��ិតខ�ស់និង���វចូល�ៀន���ង��កបអក��រ។

ចំ��ក���ង១១��ឹកគឺ����ងទទួល�ន��រ�����ង់របស់កុ�រ។
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ពួក���នទទួល�ន���រ���ៗថ�ីៗនិង�នជីវ�តិ�ក��ងបន�ប់ទទួល�ន��រ�មួយនិ

ងមិត�រួម���ក់របស់��ក៏ដូច����ប��ៀន។

���ង១១និង២០�ទីកុ�រទទួលប��ើរនិង��ងប��ើរ។

ប���ប់មក�ៀត�ប់��ើមបន����ង�ៀន�ច���ះ១២�����ង់

កុ�រដល់���ង���វ�ៀន�����រនិង��ចិន�មួយនិង���ប��ៀនឯក��ស��ម��និមួ

យៗ។

ឬនឹងបន��រសិក��គ���ងរបស់ពួក���លក�ណះបុគ�លឬ�ច���ុមមិត�រួម���ក់របស់ពួក��។

កុ�រ��ង�����វ�ន�រប���យ��លស���ប់�រ�ៀនពួក��មុននិង���ក់�ៀន���វ�ន���ល�យ

ក���ល��ុំឬក៏អង��យ�រង�ង់មូល�ក��ង���ង២និង៣០�ទី។ 

�រសិក���ន���ត��ើ�រះសំ�ន់ដូច��រ���រព�ពិធីបុណ������ណី�តិ����ងៗ

���នបទ���រអភិវឌ��ន៏បុគ�លិកលក�ណះ �រចុះចូល និង�រអភិវឌ��ន៏សតិ�រម�ណ៏ ឬ

�រ��ករ���ក��ឿង���វ����ងៗ ល-ល។

���ង២និង៥០�ទីរ�ៀល�ក���អ�ក������វរូតរះ�ៀបរយកុ�រស���ប់���ង��ញ�ផ�ះរបស់ពួ

ក��។ 

កុ�រ���ក់ម���យ��សិក���ំងអស់ត���វឲ����បិ�ឬ��ព���លរបស់ពួក��មកទទួលពួក��

�ម���ក់នីមួយៗ����ង៣រ�ៀល។

�លវ��គសសកម��ព���ំស���ហ៍

8:05 9:30 10:30 11:00 12:00 12:30 1:00 2:30

ច័ន� �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ កី� �ៀន��កប ��រថ្

����ង់

�����

រ

��ចិន �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ���ងជួបជំុ

អ���រ៏ �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ��លទឹក ប���ល័យ ��រថ្

����ង់

�រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ���ងជួបជំុ

ពុធ �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ �ៀន��កប ��រថ្

����ង់

�រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ���ងជួបជំុ

��ហស��

តិ

�រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ និ�ន�ឿង ��រថ្

����ង់

�រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ���ងជួបជំុ

សុ�� �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ �ៀន��កប ��រថ្

����ង់

ត���ី �រ�ៀនដឹក�ំកុ�រ ���ងជួបជំុ

រ�យ�រណ៏ និងមតិ��លម�

���ៀនអន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ�អីុន�ើ��សិនណលស��លភ�ំ��ញនិង��ើ�រ�យ�រណ៏ជូនកំ�ណត់

����ផ��វ�រអំពីវឌ��ន�ព�រលូត�ស់របស់កុ�ររយះ��ល៣ដងក��ង១���ំ។

�លវ��គស���ត�ម�ន�រសិក��របស់សិស��នុសិស�����ក់ម���យ��សិក��នឹង���វ�ន���បន��កថ្

�ក់��ើ�រថ�ឹង���ងនិងកត់���ទុក��ៀង�ល់ស���ហ៏ក��ង�រឆ��ះប���ំង�រសិក��របស់កុ�រ���ក់ៗ

���ង�ក់�ក់និង��ឹម���វ��មកម�វ�ធីសិក��របស់ម���យ��សិក����ច��ភពអង់���ស។

ចំ��កឯ��បិ�ក៏���វ�នត���វឲ��ចូលរួមក��ងកម�វ�ធី�ម�ន�រសិក�����ំស���ហ៏

មួយ��ះ�ើម��ីផ�ល់�មតិ�យត����រសិក��របស់កុ�រក៏ដូច�ចូលរួម��ស���ល����ងៗមុននឹង

ស���ចយកលិទ�ផល�ផ��វ�រ។ប���ប់ពី�ះ��បិ�ក៏���វ�នអ��ើញឲ��មក�ន់���ើម��ី
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��ើ�រ��ឹក���មួយ�ក���អ�ក���បន��ក���ក់នីមួយៗរបស់សិស��នុសិស��និងយល់ដឹងពីបរ���

ស�រសិក��របស់បុ��ធី�ប���មឲ���ន់���ន��សិទ��ព ។

�រព��ឹងនិងជួយ�ំ���រសិក�����ហ���ន

�ឯ���ៀនអន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ�អីុន�ើ��សិនណលស��លភ�ំ��ញ ��ចង់ជ���បសួរ�

�ើ��បិ��នចំ�ប់�រម�ណ៏ក��ង�រឲ��បុ��ធី��ន���បង�ឹកឬ�ៀនបំប៉នប���ម�ឯ��ហ���

ន��រឬ��?

��សិន�ើ�នសូម��បិ�សិស��កុបីខក�នក��ង�រផ�ល់ដំណឹងជូនដល់���បន��ក���ក់របស់សិស្

ស

។សិស��នុសិស���នសកម��ពមួយ�����ញ�ឯ����ល�ន���ប��ៀន��ល�នឯក��ស

ច��ស់

�ស់ក��ង�រត��ង់ផ��វសិក��ដល់ពួក��រួច����ច។ ��តុដូ���ះ��ចង់ផ�ល់មតិប���ម�

��បិ�មិន�ំ�ច់ត���វឲ���ន���ប���ត់ប���ម�ឯ��ហ���ន�ះ�ើយ

��ើ��ប��ះ�ើម��ីឲ��សិស��នុសិស��មិន�ន�រសិក����ល��បូក��បល់

និង�ើម��ីឲ��ពួក���ន�ដល់�រសិក��មួយ��ល�នស���នុពលបំផុត��ម���យ��សិក��របស់

��អន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ� ។

���អន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ�ភ�ំ��ញ��មិន�នកម�វ�ធីសិក����ល�ន�ក់លំ�ត់ស���ប់សិ

ស����លត���វឲ�����ើដល់��ហ���ន�ះ��

បុ៉������ន���ំដល់��បិ�ឬ��ព���លក��ង�រជួយ�ន�ៀវ�ឬនិ�ន�ឿង�

ឯ��ហ���ន�ម��ល�ច��ើ�ន។

�ៀវ������បិ�ក៏�ចខ�ី��យក��ន ឬនិ�ន�ឿងស���ប់បុ��ធី�

���ហ���ន�ៀង�ល់ស���ហ៏��សិន�ើ�នត���វ�រ �ើយ��បិ�ត���វឲ��

យក�ៀវ�មក�ន់��វ�ញ��ៀង�ល់ចុងស���ហ៏ក��ង���សិក��

��ើដូ���ះ�ើម��ីឲ��សិស���ចប��រយក�ៀវ��នថ�ីស���ប់�ន�ន។

ក��ងខណះ��ល��ល�រប��ើនជំ�ញ���រ�នដំបូងរបស់ម���យ��សិក��និង�រ�ៀន��កបអក��រ

គឺ��រយកចិត�ទុក�ក់ដ៏សំ�ន់�ក��ង��។ ��សិន�ើ��បិ� ឬ

��ព���ល�នចម�ល់�ក់ព័ន�និង�រ�នស���ប់កុ�រ�ឯ��ហ���ន ឬ

�ក់ទងនិងប�������ងៗសូម��������ងរក�រពិ�ក��ឬ�ក់ទងមកអីុ�៉�លរបស់�ក���អ�ក���ប

ន��ក���ក់របស់សិស��នីមួយៗកំុបី�ន ។

សមិទ�ិផល���រអប់រ�

�វគ�ប��ប់��ម���យ��សិក��របស់��អន�រ�តិ�៊�ូសបឺរ�អីុ�ើ��សិនណលស��លភ�ំ��ញ

សិស��នុសិស��និង�នទទួល�សមិទ�ិផល�រសិក��ដ៏�នស���នុពលនិងស���ប័��ប���ក់�រ

សិក�� ដ៏�នសម��ពពិត���កដរបស់ពួក��។ សិស��នុសិស��មិន�នចំ�ត់�រសិក�� ���ក់ ឬ

�ប់ �ក��ងក��ិតម���យ��សិក���ះ�ើយបុ៉���និង�ន�រ�ៀបចំ��រ��លង���យពួក��

�ន��ន់ក��ិតសិក��វគ�ប���ប់ �យគិត�ប់ពី���ក់ទី១�ើង� ។
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